The Present Simple Tense Questions Time phrases Let's have a meeting

- Раскройте скобки, употребляя глаголы в Present Simple

1. You (to keep) to any special diet? – Well, I (not to think) it (to be) good to eat a lot of meat. I usually (to have) meat only once a week. I (to eat) lots of fruits and vegetables. 2. He (to learn) English, because he (to want) to get a better job. The teacher (to know) the girl often (not to argue) with pupils. 3. I (to think) she often (to worry). 4. Barbara's boss (to see) she (to be) always late for work. 5. Ruth (to learn) French because she (to like) learning languages and (to want) to impress everybody. 6. Your English (to be) better? – Yes, I (to think) so. 7. We (to know) he never (to take) risks. 8. They (to think) he (to learn) fast, he (to know) English well and he (to speak) English fluently. 9. I (not to like) to watch TV very often. 10. She (to try) to lose weight, I (to think). She always (to have) light lunches. 11. They (to try) to do their best. 12. My little brother (not to play) the piano very well. That (to be) why he (to practice) the piano again. 13. I (to want) to get a new car.

- Переведите предложения, используя глаголы в Present Simple
 - 1. Я люблю читать журналы. 2. Он пишет письма своей маме каждую неделю. 3. Они встают в 7 часов утра. 4. Ваши уроки заканчиваются в 15.00? 5. У меня есть очень красивая картина. 6. Помоги мне решить эту проблему. 7. Грамматика английского языка довольно сложная. 8. Вы знаете этого человека? 9. Она не понимает это предложение. 10. Этот дом очень старый и очень красивый. 11. Ему только 5 лет, а он читает очень хорошо. 12. Откройте книгу на странице 25. 13

Translate the following questions:

1. Ты живешь далеко от работы? 2. Сколько стоит кусок баранины? 3. Как много вы зарабатываете? 4. Где ты записал его адрес? 5. Она пишет очень хорошие стихи, не так ли? 6. Вы будите кусок шоколадного торта или яблочного пирога? 7. Ты понимаешь его сочинения? 8. Ты имеешь в виду это, не так ли? 9. Кто дал тебе эту тетрадь? 10. Сколько лет сыну твоего друга?

- Translate the following sentences, using the verb TO HAVE (GOT):
 - 1. У меня есть цветок. 2. У него есть собственная квартира? 3. У нас нет планов на лето. 4. У вас есть такая книга? 5. У него очень хорошие знания английского. 6. У них очень красивая машина. 7. Какие у вас есть журналы? 8. У меня нет ни малейшего представления о его образовании. 9. У него есть этот альбом? 10. Я не знаю, как решить эту проблему.

Time phrases

- Сколько сейчас времени?
- Какие предлоги используются для указания времени?
- Чем управляют предлоги past и to?
- Какой предлог используют, говоря о времени встречи?
- Как мы скажем: этим утром, каждую неделю, в прошлом году, на следующей недели?
- Какие предлоги используются для обозначения промежутка времени?
- Какие предлоги используются для обозначения длительного промежутка времени?

Let's have a meeting

- Is it OK if we meet on Friday? [iz it okej if wi: mi:t on fraidi] вы не против, если мы встретимся в пятницу?
- What about lunch time? [wo:t ə´baut l\nt\fi taim] время обеда вас устроит?
- Is that convenient for you? [iz ðæt kən´vi:niənt fo: ju:] это время вас устроит?
- The point/ thing is... [ðe point/θiŋ iz...] дело в том, что
- Is it OK if I… [iz it okej if ai] вы не будите против, если я…?
- That's fine/OK [ðæts fain/okej] прекрасно. Меня устраивает
- That will do [ðæt wil du] Достаточно. Хорошо.
- That time won't do [ðæt taim wount du] это время не подойдет
- I'll see you later/See you [ail si: ju: leitə/ si: ju:] до встречи
- I'm going to visit... [aim gouin tu vizit] я собираюсь посетить
- Breakfast time, say at 8 a.m. is OK ['brekfəst taim sei æt 8 eim iz okej] время завтрака, скажем 8 часов, меня устроит
- I'll see you on Friday, at 6 p.m. [ail si: ju: on fraidi æt 6 pm] до встречи в пятницу,
 в 6 часов вечера

The dialogue

- Hello, Dr Anderson. This is Sandra Brown.
- Sandra who?
- Brown. Do you remember our meeting at the trade meeting?
- Oh, yes! I remember our meeting.
- Well, the thing is I'm going to be in your city next month. Is it OK if I come in and see you during my visit?
- I see. All right.
- Now, what about morning of Tuesday 27th January? Is that OK? Say about 11?
- I'll just see if I can find my diary... Yes, here we are. Um...January 27th, you say?
- That's all right. Now is that OK? Is that convenient for you?
- The next day is better. Just after lunch.
- Right, do we say 2 o'clock p.m.?
- Er...Certainly, yes. That's fine. I'll see you in January then. Goodbye, Miss Brown.
- Goodbye, Dr Anderson.

Make a partial translation

- Hello, Dr Anderson. Это Сандра Браун.
- Sandra who?
- Brown. Помните нашу встречу на the trade meeting?
- Oh, yes! I remember our встречу.
- Дело в том, что я собираюсь to be in your city next month. Вы не против, если я come in and see you during my visit?
- Понимаю. All right.
- Как насчет morning of Tuesday 27th January? Вас устроит? Say about 11?
- 27 января в 11, you say?
- That's all right. Вас устраивает? Это удобно для вас?
- The next day лучше. Сразу после обеда.
- Right, скажем 2 o'clock p.m.?
- Er...Certainly, yes. Прекрасно. Goodbye, Miss Brown.
- Goodbye, Dr Anderson.

Подберите к каждому высказыванию из одного столбика подходящее по смыслу из другого

- 1. Do we say...2.30?
- 2. Hello. This is Norma Right.
- 3. What about the morning of Friday, 19th May?
- 4. Do we meet just after lunch?
- 5. Is that convenient for you?
- 6. What about Monday afternoon...3.30?

- 1. Norma who?
- 2. Oh, yes, it is.
 - 3. Yes, just after lunch. Do we say...3.00?
- 4. The next day is better.
- 5. That's OK.
- 6. 3.30? That time won't do. I'm sorry.